
ايراني مي تواند 
 در زماني نه چندان دور، وقت��ي ملت ايران براي ملي كردن صنعت 
نفت قيام كرد و نهضت به راه انداخت، ش��اه و دولت سرسپرده اش 
در برابر اين حركت دست به مقاومت و مخالفت زدند. يكي از نكات 
مهم و قابل توجه در اين مقطع از تاريخ ملت ايران، نوع نگاه حكومت 
به مردم است. در سال 1329 وقتي تعدادي از نمايندگان مجلس 
ش��وراي ملي پيگير موضوع ملي ش��دن صنعت نف��ت در مجلس 
مي شوند، آقاي رزم آرا به عنوان نخست وزير در مخالفت با ملي شدن 
صنعت نفت به مجلس مي رود و سخنراني مي كند. »ايراني جماعت، 
حتي نمي تواند آفتابه بسازد!« جمله اي است كه آقاي نخست وزير 
به عنوان دليل براي مخالفت با طرح ملي شدن صنعت نفت بر زبان 
جاري مي سازد. رزم آرا با صراحت مي گويد، وقتي ايراني جماعت، 
حتي نمي تواند آفتابه بسازد، شما چگونه مي خواهيد پالايشگاه را 
اداره كند. آيا دولتمردان در يك حكومت، بهتر از اين هم مي توانند 
ملتي را تحقير كنند؟ بديهي اس��ت وقتي كارگزاران و دولتمردان 
در يك كشور، چنين نگاهي را به مردم خود داشته باشند، آن ملت 
چه سرنوشتي را پيدا مي كند. ريش��ه بسياري از عقب ماندگي هاي 
تاريخي ايران زمين، در همين ن��وع تفكر دولتمردان و حاكمان در 
عصر قجر و پهلوي است. انس��ان تعجب مي كند كه چگونه برخي 
از روش��نفكران غربگرا، در تكاپو براي تطهير رژيم پهلوي هستند. 
ريشه عمده وابستگي ها به خارج كش��ور، در اين تفكر و نوع نگاه به 

ملت است.
اما در نقطه مقابل اين تفكر و نگاه تحقير آمي��ز به ملت ايران،  نگاه 
اسلامي و انساني حضرت امام )ره( به ملت ايران است. اگر در دوران 
پهلوي، عبارت »ما نمي توانيم« براي ملت صرف مي شد، با انقلاب 
اسلامي اين واژه منفي و خسارت بار براي كشور و ملت، به عبارت »ما 
مي توانيم« تبديل شد. چقدر اين واژه زيبا و دوست داشتني است. 
عبارتي كه به يك ملت، عزت بخش��يد و او را در ميان جوامع ديگر 
سربلند ساخت. امام )ره( به اين ملت، اطمينان داد كه ما مي توانيم 
روي پاي خود بايستيم. ما مي توانيم نيازهاي خودمان را به دست 
خودمان تأمين كنيم. ما احتياجي به ابرقدرت ها نداريم. ما در جنگ 
ياد گرفتيم كه چگونه بايد روي پاي خودمان بايستيم. اينها نمونه اي 
از عبارت هاي حضرت امام )ره( در اين خصوص است. آري امام به 
اين ملت اعتمادبه نفس داد و او را، خودباور ساخت. مردم سرزمين  
ما با انقلاب اس��لامي، خود را باور كردند. در پرتو همين خودباوري 
بود كه جنگ تحميلي را ملت ب��ه دفاع مقدس تبديل كرد. در پرتو 
همين خودباوري و ما مي توانيم بود كه، طرح هاي بزرگ صنعتي و 
پروژه هاي بزرگ عمراني به بار نشس��ت. در پرتو همين خودباوري 
مبتني بر »ما مي توانيم« كش��ور در حوزه ق��درت دفاعي و اقتدار 
موشكي، به مرحله بازدارندگي نظامي رس��يد. اكنون در روي كره 
زمين، هيچ كش��وري جرئت دس��ت اندازي نظامي به سمت ملت 
ايران را ندارد. اكنون هر متجاوزي مي داند در صورت زدن و تجاوز 
به خاك ايران، بايد بخورد. در پرت��و همين نگاه بود كه رهبر فرزانه 
انقلاب اسلامي در برابر تهديدات امريكايي ها و ديگران، با صراحت 
فرمودند، دوران زدن و در رفتن گذش��ت، اگر زديد، بايد بخوريد. 
يعني ملت ايران مي تواند به متجاوز، ضربه متقابل را محكم تر وارد 
سازد. در پرتو همين نگاه بود كه رهبر فرزانه انقلاب اسلامي خطاب 
به صهيونيست ها، فرمودند اگر دست از پا خطا كنند، تل آويو و حيفا 

با خاك يكسان خواهد شد. 
البته هنوز هم رگه هايي از آن تفكر ما نمي  توانيم، در كشور ما سوسو 
مي كند. ملت بايد مراقب اين تفكر خطرناك باشد، مردم فراموش 
نكرده اند كه چگونه در مجلس ششم، 127 نفر از نمايندگان جريان 
مدعي اصلاحات، با نوش��تن نامه سرگش��اده به رهبري، از ناتواني 
ملت و كش��ور در برابر تجاوز احتمالي امريكايي ها دم زده، خواهان 
آن شدند كه براي جلوگيري از اشغال ايران از سوي امريكا، همانند 
زمان جنگ اول و دوم، معظم له جام زهر بنوشد و از مواضع انقلابي 
و اس��لامي عدول كند تا بدين صورت امريكايي ه��ا به ايران حمله 

نكنند!
بنابراين بايد توجه داش��ت كه خط انقلاب، خط نيروهاي انقلابي 
و خط توده هاي مردم، خط »ما مي توانيم« اس��ت. طي 37 س��ال 
گذشته، براساس اين تفكر و انديشه ها، كارهاي بزرگي انجام شده 
است. به انجام رسيدن پروژه بزرگ يا به تعبيري »ابرپروژه« فازهاي 
15 و 16 در حوزه گازي پارس جنوبي، يكي از كارهايي اس��ت كه 
نشان مي دهد حقيقتاً ايراني جماعت مي تواند كارهاي بزرگ را به 
ثمر برس��اند. بيش از دو دهه پيش، امريكايي ها ب��ا اين تصور كه با 
بستن راه هرگونه سرمايه گذاري خارجي در صنايع نفت و گاز ايران، 
اين صنعت را در كشورمان با شكست مواجه خواهند ساخت، آمدند 
و با وضع قوانيني چون قانون »داماتو«، راه را براي ورود شركت هاي 
خارجي براي احداث پالايشگاه در ايران بستند. امريكايي ها هرگز 
تصور اين را هم نمي كردن��د كه روزي، ايراني جماع��ت با تكيه بر 
قدرت ايمان و باور ب��ه عبارت »ما مي تواني��م«، بتواند پروژه هايي 
چون فاز 15 و 16 را به پايان برس��اند. اما اين اتفاق افتاد و ايراني ها 
در پرتو مديريت جهادي و آن روح خودباوري سرچش��مه گرفته از 
خداباوري، اين كار بزرگ را انجام دادند. كاري كه افتخارش، برگ 
زرين ديگري براي كارنامه پرافتخار س��پاه پاس��داران ش��د. تأمل 
در اين كارنامه درخشان، نش��ان مي دهد كه از نظر پاسداران، »ما 
نمي توانيم« در فرهنگ پاس��داري راه ندارد. فرهنگ پاس��داري، 
فرهنگ »ما مي توانيم« است. رمز و راز بسياري از دشمني ها با سپاه 

را بايد در همين فرهنگ سپاه جست وجو كرد. 
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دكتر يدالله جواني 

عضو فقهاي شوراي نگهبان: 

تشخيص اجتهاد   خبرگان  فقط با  شوراي نگهبان است

عضو فقهاي ش�وراي نگهبان با اشاره به اينكه 
در مس�ئله احراز اجتهاد داوطلبان نمايندگي 
خبرگان، قانون تكليف را مشخص كرده است، 
گفت: فقهاي شوراي نگهبان تحت هيچ فشاري 
درباره هيچ كس حاضر نيستند نظر بدهند و ما 
غير از قانون هيچ چيز ديگري را قبول نداريم. 
به گزارش رس��ا، آيت الله محمد ي��زدي، ديروز در 
گفت و گو با خبرنگاران در محل جامعه مدرسين 
حوزه علميه قم، با اشاره به انتخابات مجلس شوراي 
اسلامي و خبرگان پنجم، با توصيه همگان به رعايت 
قانون اظهار داشت: تشخيص اجتهاد كاري مشكل و 
فني است، در فضاي حوزه علما و اساتيد گاهي اجازه 
اجتهاد به برخي از شاگردان و فضلا مي دهند تحت 
عنوان امور حسبيه، وجوهات شرعيه و مسائلي از اين 
دست كه اعتبار آن در همان فضاي خاص است نه در 

امور مربوط به مملكت و خبرگان. 
عضو فقهاي شوراي نگهبان تأكيد كرد: در مسئله 
احراز اجتهاد داوطلبان نمايندگي خبرگان قانون 
تكليف را مش��خص و تأكيد كرده احراز ش��رايط 
انتخاب شوندگان مجلس خبرگان به عهده فقهاي 

شوراي نگهبان است. 
      نبايد بي جهت افكار عمومي را مشوش كرد

آيت الله يزدي خاطرنشان كرد: ما از همه از حوزه هاي 
علميه، بزرگان و مجتهدان درخواس��ت مي كنيم 

قانون رعايت ش��ود و نبايد بي جهت افكار عمومي 
را مشوش كرد. 

عضو فقهاي شوراي نگهبان بيان داشت: با صراحت 
عرض مي كنم فقهاي ش��وراي نگهبان تحت هيچ 
فشاري درباره هيچ كس حاضر نيستند نظر بدهند 
و ما غي��ر از قانون هيچ چيز ديگ��ر را قبول نداريم. 
آيت الله يزدي با بيان اينكه مسئله علميت و اجتهاد 
داوطلبان نمايندگي خبرگان امروز از مسائل روز 
شده و در رسانه ها، سايت ها و شبكه هاي اجتماعی 
اظهار نظرهاي زيادي در اين باره مي ش��ود، گفت: 
اظهارنظرهايي مي ش��ود كه فلاني اجته��اد دارد، 
فلان ش��خص ندارد، يا فلان فرد حرف��ي را درباره 
فلان ش��خص بيان كرده و ممكن است بخواهند 
فقهاي ش��وراي نگهبان را در مضيق��ه قرار دهند. 
رئيس مجلس خبرگان با تأكيد بر اينكه تشخيص 
اجتهاد مربوط به فقهاي شوراي نگهبان است، گفت: 
اثبات علميت و اظهارنظرهايي كه در گوشه و كنار 
و در رسانه ها مطرح مي شود، اعتبار قانوني ندارد و 
نمي شود به آنها اتكا داشت و اعتماد كرد؛ اين مسئله 

مربوط به فقهاي شوراي نگهبان است. 
آيت الله ي��زدي يادآور ش��د: درباره اح��راز اجتهاد 
داوطلبان و افراد بايد فقهاي شوراي نگهبان حكم 
به علميت و اجتهاد افراد بكنند؛ والا اينكه استادش 
چيزي نوش��ته، جامعه مدرس��ين نوشته، جامعه 

روحانيت نوشته و يا فلان شخص مطلبي نوشته، 
اينها هيچ كدام اعتبار قانوني ندارد، بلكه تشخيص 

فقهاي شوراي نگهبان ملاك است. 
     برگزاري دو نوبت آزمون خبرگان

رئيس جامعه مدرسين حوزه علميه قم تصريح كرد: 
يكي از راه هاي تش��خيص امتحان و آزمون است 
كه تاكنون دو نوبت امتحان عمومي برگزار ش��ده، 
افرادي آمدند، افرادي هم نيامدند، تعدادي قبول 
شدند و تعدادي هم قبول نش��دند و بعد از آن نيز 
شوراي نگهبان به لحاظ ديگر مسائل صلاحيت افراد 
را بررسي مي كند و اظهارات متفرقه در اين بين فاقد 
اعتبار است.  آيت الله يزدي بيان كرد: يكي از مسائل 
ديگر، شناخت فقهاي شوراي نگهبان از افراد است، 
با گفت وگوهايي كه با افراد داشته اند، يا درس آنها را 
ديده اند و يا قدرت استنباط آنها را تشخيص داده و 
مي دهند؛ البته اين مسئله در جلسه شوراي نگهبان 
بيان مي شود و براي آن استدلال و مدرك مي آورند. 
وي اف��زود: راه ديگري كه براي اح��راز صلاحيت 
اجتهاد داوطلبان نمايندگي خبرگان وجود دارد، اين 
است كه فرد از سوي رهبري حكمي داشته باشد كه 
اقتضاي آن حكم، اثبات علميت و اجتهاد است، مثل 
رياست قوه قضائيه. آيت الله يزدي خاطرنشان كرد: 
با كمال احترامي كه براي همگان به ويژه بزرگان قائل 
هستيم، تأكيد مي كنيم اينكه فلان مرجع يا فلان 

مجتهد بگويد فلاني مجتهد است، اين اعتبار قانوني 
ندارد، هرچند محترم است، نمي شود به اين دليل كه 

يك نفر كسي را تأييد كرده قانون را كنار گذاشت. 
عضو فقهاي شوراي نگهبان تأكيد كرد: با صراحت 
عرض مي كنم، فقهاي شوراي نگهبان غير از قانون 
هيچ چيز ديگري را قبول ندارند، اجازه اجتهاد براي 
امور حسبيه و شرعيه خوب است و نبايد اجازه داد 
خارج از چارچوب قانون نكته اي گفته شود. آيت الله 
يزدي با تأكيد بر حضور گسترده و پرشور همگان 
در انتخابات اسفندماه خاطر نشان كرد: همزماني 
دو انتخابات خبرگان و مجلس مزايا و معايبي دارد 
و ممكن اس��ت يك انتخابات، انتخاب��ات ديگر را 
تحت الشعاع قرار دهد، مردم بايد به هر دو انتخابات 

توجه ويژه داشته باشند. 
     احتمال ليست  مشترك جامعتين

رئيس جامعه مدرس��ين همچنين از ارائه ليست 
انتخاباتي جامعه مدرسين براي مجلس خبرگان 
رهبري خبر داد و گفت: جامعه مدرسين ليستي را 
تهيه كرده كه اعلام خواهد شد؛ اميدواريم بتوانيم 
با جامعه روحانيت مبارز نيز ليست مشترك داشته 
باشيم؛ اگر ليست مشترك ارائه ش��د با توجه به 
جايگاه برجس��ته اين دو نهاد برجسته حوزوي، 
به مردم توصيه مي شود كه به اين فهرست توجه 
خاصي داشته باشند. وي با اش��اره به تفاوت هاي 
مجلس خبرگان رهبري و مجلس شوراي اسلامي 
اظهار داشت: مجلس شوراي اس��لامي براي آب 
و نان، اقتصاد و سياست و مس��ائل اجتماعي كار 
مي كند، اما خبرگان كليد اس��لاميت نظام را در 
دس��ت دارد و تز ولايت فقيه كليد آن در دس��ت 

خبرگان است. 
آيت الله يزدي با تشريح وظايف مهم مجلس خبرگان 
رهبري تصريح كرد: ش��ايد عامه م��ردم كمتر به 
اهميت نقش و جايگاه خبرگان واقف باش��ند، اگر 
مي خواهيم اس��لاميت نظام و نظر ام��ام و رهبري 
را مورد توجه ق��رار دهيم بايد به اين مجلس توجه 

ويژه اي داشته باشيم. 
وي در بخش ديگري از سخنان خود در گفت وگو 
با خبرنگاران اظهار داشت: قانون و قانون گرايي 
در كشور بر همه چيز مقدم است، در يك كشور 
70و چند ميليوني اختلاف سليقه و نظر در تمام 
س��طوح وجود دارد؛ وجود اين اختلافات اگر با 
صميميت و همدلي همراه باشد، مي تواند موجب 
تكامل باش��د. اميدواريم همه م��ردم مخصوصاً 
مس��ئولان اجرايي و نظارتي در اي��ن انتخابات 
جز قانون به هيچ چي��ز توجه نكنن��د. وي بيان 
كرد: اجازه ندهي��د گرايش هاي حزبي و گروهي 
و دوستي ها وارد انتخابات ش��ود؛ اميدواريم اين 
انتخابات حماس��ه جديدي در كش��ور باشد و با 

حضور حداكثري مردم همراه شود. 

تسليت رهبر معظم انقلاب 
به مناسبت درگذشت حجت الاسلام غرويان

انق�اب  معظ�م  رهب�ر  خامن�ه اي،  آي�ت الله  حض�رت 
اس�امي ب�ا ص�دور پي�ام، درگذش�ت حجت الاس�ام آق�اي 
گفتن�د.  تس�ليت  را  غروي�ان  عبدالج�واد  ش�يخ  ح�اج 
به گزارش پايگاه اطلاع رس��اني دفتر مقام معظم رهبري، دراين پيام 
آمده است: درگذشت عالم پرهيزگار جناب حجت الاسلام آقاي حاج 
شيخ عبدالجواد غرويان رحمت الله عليه را كه ساليان متمادي در جايگاه 
امامت جمعه ي نيشابور خدمات با ارزش��ي نمودند به مردم انقلابي و 
مؤمن آن شهرستان و به طور ويژه به خاندان گرامي و بازماندگان و نيز 
دوستان و ارادتمندان ايشان تسليت عرض مي كنم و رحمت و مغفرت 

الهي را براي ايشان مسئلت مي نمايم. 
سيد علي خامنه اي 22 دي ماه 1394

 رونمايي از هواپيماي دو زيست سپاه
سردار فدوي:  مقابله نظامي

 با ايران يعني خودكشي يا جنون

اگ�ر ام�روز كش�وري ب�ه فك�ر مقابل�ه نظام�ي ب�ا جمه�وري 
اس�امي ايران باش�د يا دنبال راهي ب�راي خودكش�ي و نابودي 
مي گ�ردد يا دچ�ار جن�ون، مس�تي و يا زوال عقل ش�ده اس�ت. 
به گزارش ميزان، سردار علي فدوي، فرمانده نيروي دريايي سپاه در 
مراسم رونمايي از نخستين هواپيماي دو زيست ندسا گفت: ما در 
سازمان رزم نيروي دريايي سپاه متناسب با نيازمندي هاي اطلاعاتي، 
دفاعي و عملياتي در جغرافياي خليج فارس و تنگه هرمز ظرفيت ها و 

قابليت هاي گوناگوني را در اختيار گرفته ايم.
 وي افزود: به كارگيري پرنده هاي دو زيست با قابليت هاي اطلاعاتي، 
امدادي و عملياتي از جمله ظرفيت هايي اس��ت كه امروز از مراحل 
مختلف گذشته و با بومي سازي اين تكنولوژي به توليد انبوه خواهد 

رسيد. 
سردار فدوي خاطرنش��ان كرد: مدت هاست كه جمهوري اسلامي 
ايران با س��اخت اين پرنده دريايي، پس از امريكا، روسيه، آلمان و 
محصولات مش��ابه توليدي در كش��ورهاي ديگري مانند چين، به 
فناوري طراحي و ساخت اين پرنده هاي دريايي دست يافته است. 

وي افزود: با ساخته شدن پرنده دريايي شش نفره دوزيست بومي، 
ايران به جمع كشورهايي مانند امريكا، روس��يه و آلمان كه داراي 
فناوري ساخت هواپيماهايي در اين رده هستند، پيوست. فرمانده 
نيروي دريايي س��پاه در بخش ديگري از س��خنان خود با اش��اره 
به قدرتي كه مبتني بر اش��راف اطلاعات��ي و پيش بيني تهديدات 
در حوزه دريايي و دف��اع از جغرافياي خليج ف��ارس و تنگه هرمز 
شكل گرفته است، گفت: اگر امروز كش��وري به فكر مقابله نظامي 
با جمهوري اس��لامي ايران باش��د يا دنبال راهي براي خودكشي و 
نابودي مي گردد يا دچار جنون، مس��تي و يا زوال عقل شده است. 
وي افزود: برخي از كشورهاي وابسته منطقه به خود بيايند و ديكته 
دشمنان اسلام را انش��ا نكنند، چراكه دشمنان قسم خورده جهان 
اسلام، به چيزي غير از نابودي سرمايه ها و زيرساخت هاي ملت هاي 

اسلامي نمي انديشند. 

 سخنگوي جمعيت ايثارگران:  
مجلس دولت ساخته،   ادامه ركود  است

س�خنگوي جمعيت ايثارگران ب�ا توجه به كارنام�ه اصاح طلبان 
در مجلس شش�م پيش بيني كرد كه اگر اصاح طلب�ان و حاميان 
دولت در انتخابات آينده پيروز ش�وند ركود ادام�ه پيدا مي كند. 
لطف الله فروزنده در گفت وگو با تس��نيم، درباره تلاش هاي برخي 
اصلاح طلبان و رس��انه هاي اين جريان براي ايجاد شكاف در اتحاد 
اصولگرايان گفت: خوش��بختانه ائتلاف بزرگ اصولگرايان ش��كل 
گرفته و با توجه به اينكه مهم ترين چالش و مشكل جريان اصلاحات 
نداشتن مباني مشترك و گستردگي طيف هاي آنها است، طبيعتاً 

اصلاح طلبان از اين امر نگران هستند.
 فروزنده در همين زمينه به همه طيف ه��اي اصولگرا توصيه كرد 
كه مواظب عمليات رواني جريان مقابل براي وحدت شكني باشند. 
وي درباره وضعيت اصلاح طلب��ان در انتخابات پيش رو هم گفت: 
اصلاح طلبان در يك طيف وسيعي هستند كه مباني مختلفي دارند و 
الان كه در دولت ذي نفوذ هستند فكر مي كنند كه در موضع قدرت 
هستند، به همين جهت عمدتاً دنبال كسب قدرتند كه طبيعتاً به 

وحدت نمي رسند. 
فروزنده با تاكيد بر اينكه اصلاح طلب��ان با اهداف مختلفي دور هم 
جمع مي ش��وند چراكه در بين آنها از افراد ساختار شكن تا كساني 
كه نمي خواهند ساختارش��كني كنند اما به دنبال قدرت هس��تند 
وجود دارد، تصريح كرد: راهب��رد برخي افراد در اي��ن جريان اين 
است كه طيف ساختارشكن را كه در فتنه 88 نقش فعالي داشتند، 
با طيف معتدل اين جريان يكي كنند ك��ه البته به دليل عملكرد و 
سوابق اين طيف تندرو در اين كار موفق نمي شوند. معاون توسعه 
مديريت و سرمايه انساني دولت دهم در ادامه درباره ركود اقتصادي 
در كشور گفت: امروز كشور نياز به مجلسي كارآمد دارد تا بتواند با 
كمك، نظارت و تصويب طرح هاي خوب، اقتصاد قفل ش��ده دولت 
فعلي، ك��ه از آن با عنوان »دولت ركود« ياد مي ش��ود، نجات دهد. 
فروزنده درباره برخي نگراني ها از تشكيل مجلس دولت  ساخته نيز 
گفت: اگرمجلس دولت ساخته تشكيل شود وضعيت ركود فعلي در 
كشور ادامه پيدا مي كند. در صورتي اين وضع تغيير مي كند كه يك 
مجلس چابك و كارآمد روي كار بيابد تا از موضع نقد دلسوزانه به 
دولت كمك كند كه از اين وضع خارج شود. وي در پايان با توجه به 
كارنامه اصلاح طلبان در مجلس ششم پيش بيني كرد كه اگر آنها و 
حاميان دولت در انتخابات آينده پيروز شوند، شرايط بد اقتصادي و 

ركود ادامه پيدا مي كند. 

    فارس: شوراي تبيين مواضع بسيج دانش��جويي كشور در نامه اي 
خطاب به دبير شوراي نگهبان اعلام كرد: قطعاً رد صلاحيت فعالان فتنه 
و مفسدان اقتصادي و سياسي از مطالبات جدي است كه انتظار مي رود 

همچون گذشته با اقتدار با چنين افرادي برخورد شود. 
      ايرنا: دبير س��تاد انتخابات كش��ور: همه داوطلبان انتخابات سال 
جاري بايد بر مبناي قان��ون عمل كنند و تبليغ��ات زودهنگام آنها در 
فضاي مجازي به ويژه شبكه هاي اجتماعي رصد و با متخلفان برخورد 

مي شود. 

فرمانده كل سپاه: 

بايد مرز انقلاب اسلامي را  با ضد انقلاب حفظ كنيم
آم�اده  منطق�ه،  مثب�ت تح�ولات  نتيج�ه 
ش�دن نزدي�ك ب�ه 200ه�زار ني�روي مس�لح 
ع�راق،  س�وريه،  كش�ورهاي  در  ج�وان 
افغانس�تان، پاكس�تان و يم�ن ب�وده اس�ت. 
به گ��زارش فارس، س��ردار سرلش��كر محمدعلي 
جعفري، فرمانده كل سپاه پاسداران انقلاب اسلامي 
در مراسم بزرگداش��ت شهيد حميدرضا اسداللهي 
در مركز مطالعات راهبردي تربيت اسلامي با اشاره 
به وصيتنامه شهيد گفت: من هم به تأسي از شهيد 
اسداللهي مي خواهم ش��كر كنم نعمت هاي بزرگ 
الهي را، نعمت انقلاب اسلامي، نعمت ولايت فقيه 
و نعمت رهبري معظم انقلاب اسلامي و خدا را شكر 
مي كنيم براي نعمت مردم خوب و نسل سوم انقلاب 
كه يكي از معجزات اين انقلاب اسلامي است. خدا را 
به خاطر همه اين نعمت ها ش��كر مي كنيم و از خدا 
عاجزانه مي خواهيم به ما توفيق بدهد كه اين شكر 
نعمت فقط در زبان نباشد و بتوانيم در عمل شكر اين 
نعمت هاي بزرگ را كه در اين دوران نصيب ما شده 
ان شاءالله بجا بياوريم.  وي افزود: اين انقلاب اسلامي 
كه اينگونه عاشق و جانباخته دارد، امروز كه 37 سال 
از عمر انقلاب اس��لامي مي گذرد فراز و نشيب ها و 
تهديدها و خطرات بسيار جدي و بزرگ در انقلاب 
اسلامي داشتيم. وضعيتي كه مقام معظم رهبري از 
آن به عنوان يك جرياني از آب شيرين در ميان يك 

اقيانوس آب هاي تلخ و ناگوار ياد كردند و توصيه اي 
كه داشتند به حقير همين بود كه تلاش كنيد كه اين 
مرزها حفظ بشود. ما بايد مرز انقلاب اسلامي را با ضد 
انقلاب حفظ كنيم. فرمانده كل سپاه تصريح كرد: به 
هر حال امروز ما از چنين نعمتي بهره مند هستيم و 
نسل جوان امروز انقلاب، نسلي آگاه، مومن، انقلابي و 
بصير و پا به كار انقلاب و از نظر فراواني تعداد و درصد 
بيشتر از دوران ابتدايي جنگ است. بخواهيم مقايسه 
كنيم نسبت جمعيت گروه هايي را كه در جبهه ها 
حاضر ش��دند با نيروهايي كه امروز در گردان هاي 

مختلف بسيج آماده هس��تند و سازماندهي شدند، 
اين تعداد و اين نسبت امروز از نظر كميت هم بيشتر 
است. چه كار بايد كنيم تا شكر اين نعمت بزرگ الهي 
را بجا بياوريم. اولين اقدامي كه بايد كنيم اين است كه 
بايد از خودمان بگذريم و خودمان را نبينيم. خاصيت 
شهيد اين اس��ت، خودش را نمي بيند، نياز اسلام و 
انقلاب اسلامي و جبهه مقاومت را در نظر مي گيرد 

و اين حركتش است. 
جعفري گفت: خداوند ويژگي هايي در انسان هايي 
مثل شهيد اس��داللهي كه مي روند شهيد مي شوند 

قرار داده، از جمله غيرت، شجاعت، بصيرت، ايمان به 
خدا، معنويت و اينها صفاتي است كه در همه نيست. 
آدم ها متفاوت هس��تند از نظر ظاهر و قد و قيافه و 
اخلاق و رفتار. در اين صفات هم متفاوت هستند، ولي 
هنر ما اگر بخواهيم جا پاي شهيد بگذاريم اين است 
كه انقلاب اسلامي را درك كنيم و شرايط را بفهميم، 
بسنجيم و نياز را حس كنيم. وي افزود: براي رسيدن 
به اهداف والاي انقلاب اسلامي لازم است از خودمان 
بگذريم و با توجه به استعدادي كه خداي متعال به 
ما داده با روحيه جهادي نقش خودمان را در انقلاب 
اسلامي ايفا كنيم.  جعفري در ادامه گفت: تحولاتي 
كه در منطقه هس��ت، همين شكل گيري داعش و 
تكفيري ها و اين حوادثي كه در سال هاي اخير دارد 
اتفاق مي افتد اينها همه زمينه ساز ظهور است. شما 
ببينيد نتيجه مثبت آن آماده شدن نزديك به 200 
هزار نيروي مسلح جوان در كشورهاي سوريه، عراق، 
افغانستان، پاكستان و يمن بوده اس��ت. وي افزود: 
خودسازي يك نيروي جوان انقلابي امروز اين است 
كه عزمش را راسخ كند براي توانمند كردن خود براي 
ايفاي نقش در انقلاب اسلامي و نظام اسلامي و در 
اين مسير اگر كس��ي قرار گرفت فرصت بي نظيري 
است. جعفري گفت: گذشتن از خود براي جنگ نرم، 
خودسازي، ساختن كشور، جهاد در عرصه هاي غيراز 

رزم البته سخت تر است. 

        دفاعی

     خبر یک 

بروجردي: 
سانتريفيوژهاي فردو  به ۱۰۴۴ دستگاه كاهش يافت

رئيس كميسيون امنيت ملي و سياست 
خارج�ي مجلس ش�وراي اس�امي از 
كاه�ش س�انتريفيوژها در س�ايت 
هسته اي فردو به 1044 دستگاه خبر داد. 
علاءالدين بروجردي ديروز در گفت وگو 
با تس��نيم، با اش��اره به بازديد چهار تن 
از اعضاي اين كميس��يون از تأسيس��ات 
هسته اي فردو كه امروز انجام شد، گفت: در بازديد از سايت هسته اي 
فردو متوجه ش��ديم كه اقدامات در اين سايت براس��اس توافق انجام 
شده بين ايران و 1+5 در اجراي برجام، شش زنجيره از سانتريفيوژها 
در فردو باقي مانده و تعداد آنها به 1044 دستگاه سانتريفيوژ كاهش 

پيدا كرده است. 
وي با بيان اينكه سانتريفيوژهاي جمع آوري ش��ده در فردو نگهداري 
مي ش��ود و از ضري��ب ايمني بالاي��ي نيز بهره مند اس��ت، اف��زود: اين 
س��انتريفيوژهاي جمع آوري ش��ده از امنيت بالايي از لحاظ پدافندي 
برخوردار است تا در موقع نياز بتوان از آنها استفاده كرد. رئيس كميسيون 
امنيت ملي و سياست خارجي مجلس با اشاره به برخي اخبار مبني بر 
خارج شدن قلب رآكتور اراك، گفت: از آقاي زارعان معاون سازمان انرژي 
اتمي درباره خارج ش��دن قلب رآكتور اراك از سوي اعضاي كميسيون 
سؤالي مطرح شد كه وي اين موضوع را تكذيب كرد. علاءالدين بروجردي، 
محمدحسن آصفري، اسماعيل كوثري و محمدرضا محسني ثاني ديروز 

از سايت هسته اي فردو بازديد كردند. 

 پس  از آنكه كانال منتس��ب به حجت الاس��لام 
سيدحسن خميني با انتشار خبري تأييد اجتهاد 
وي را از س��وي چند تن از بزرگان و مراجع تقليد 
تأييد كرد، بسياري از اين چهره ها، تأييد اجتهاد 

حجت الاسلام حسن خميني را تكذيب كردند. 
به گزارش فارس، در همين ارتباط، آيت الله حسن 
ممدوحي عضو مجلس خبرگان رهبري با اشاره 
به انتش��ار برخي اخبار مبني بر تأييد صلاحيت 
علمي حجت الاسلام سيدحسن خميني از سوي 
خود، ضمن تكذيب اين خبر اظهار داشت: بنده 
هيچ وقت اين كار را نكرده ام و اين تحريف و دروغ 

محض است. 
اين عضو مجلس خبرگان رهب��ري با بيان اينكه 
بنده هيچ گاه هم درس و هم بحث سيد حسن نبوده 
و سي دي  و فايل هاي صوتي ايشان را هم نديده ام، 

گفت: بنده گفته ام هر كسي بخواهد اجتهاد فردي 
را تشخيص دهد، بايد يا از وي امتحان گرفته شود 
يا نوشته هايش را كساني كه اهل اين كار هستند، 

ديده و تأييد كنند. 
 همچنين در پي مطرح ش��دن نام آيت الله احمد 
بهش��تي مبني بر تأييد اجتهاد حجت الاس��لام 
والمس��لمين سيدحس��ن خميني، دفتر ايشان 
اطلاعيه اي به شرح زير صادر كرد: حضرت آيت الله 
دكتر احمد بهشتي روز دوشنبه 21 دي ماه 1394 
پيرامون خبري كه به نقل از ايشان پيرامون اجتهاد 
حجت الاسلام والمسلمين سيد حسن خميني در 
رسانه ها منتشرشده اعلام كردند: »در مورد اجتهاد 
اشخاصي كه براي مجلس خبرگان ثبت نام كرده اند 

نظر شوراي محترم نگهبان مطاع و متبع است.«
 دفتر آيت الله ديباجي اصفهاني نيز ضمن رد تأييد 

اجتهاد سيدحسن خميني از س��وي وي، تأييد 
صلاحيت علمي نوه ام��ام)ره( را بر عهده فقهاي 

شوراي نگهبان دانست. 
به گ��زارش تس��نيم، آيت الله س��يدمحمدتقي 
ديباجي اصفهان��ي در پاس��خ به س��ؤالي درباره 
اجتهاد حجت الاسلام سيدحسن خميني اعلام 
كرد:»ضمن احترام به ايش��ان كه از منس��وبين 
بنيانگ��ذار كبير انقلاب اس��لامي حض��رت امام  
خميني)ره( مي باش��ند، تأييد صلاحيت علمي 
ايشان طبق قانون اساسي به عهده فقهاي محترم 

شوراي نگهبان است.«
 دفتر حضرت آيت الله العظمي علوي گرگاني نيز 
در خبري اعلام داش��ت: با توجه به نزديك شدن 
به ايام انتخابات مجلس شوراي اسلامي و مجلس 
خبرگان رهبري و با توجه به پخش اخباري مبني 

بر تأييد معظم له نسبت به برخي كانديداها اعلام 
مي گردد: ب��ا وجود احترام به تم��ام كانديداهاي 
محترم مخصوصاً روحانيون و فضلاي حوزه هاي 
علميه سراسر كش��ور و بالاخص مدرسين حوزه 
علميه قم، معظم له نسبت به رد يا تأييد هيچ يك از 
نامزدهاي محترم اظهارنظري نكرده و نخواهند كرد 
و همانند دوره هاي گذشته در اين امور اظهارنظر 
نمي كنند، لذا هرگونه اخب��اري در اين خصوص 
مقرون به صحت نيست و انتساب هاي داده شده در 

برخي سايت ها صحيح نيست. 
نكته قابل تأملي كه در اين خبر قابل بيان اس��ت، 
انتس��اب و فضاس��ازي چند روز اخير رسانه هاي 
اصلاح طل��ب در م��ورد خب��ر منق��ول در كانال 
سيدحسن خميني اس��ت كه تيتر يك روزنامه  

اصلاح طلب شده بود. 

 نمای نزدیک
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